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Referat FKF Institutråd 

 
 
Tidspunkt: 19-11-2020 kl. 9:00–11:00 
 
Sted:  Zoom: https://syddanskuni.zoom.us/j/67778014368  
 
Deltagere: Institutleder Frants R. Lauritsen, studiesekretær Inger Rose Hansen, ingeniørassistent Lars 

Brændegaard Hansen, professor Hans Jørgen Aagaard Jensen (indtil kl. 9:55), professor Ulla Gro 
Nielsen, lektor Paul C. Stein, lektor Carsten Svaneborg, lektor Astrid Eichhorn, sekretariatsleder Mette 
Søndergaard (referent), laborant Sanne Lindgaard Hedemann 

Fraværende med afbud: studerende Philipp-Vincent Johannsen 

Fraværende uden afbud: studerende Mikkel Hermann Kristensen, studerende Kristian P. Lorenzen 

Dagsorden: 

Punkt: Emne: 
  
1. (9:00 – 09:05) Godkendelse af dagsorden  

 
Dagsorden er godkendt. 
 

2. (09:05 – 09:25) Opfølgning på emner fra sidste institutrådsmøde og diverse ledelsesinformationer 
- Opdatering vedrørende personale 
Der har været en henvendelse fra en prominent farmaceutisk forsker, som det er lykkedes at 
rekruttere, med forventet start 1. marts som ny professor i farmaci (navnet kan ikke 
offentliggøres) 
- Første studieadjunkt er i proces. (Anton Pottegård og Frants R. Lauritsen er 
ansættelsesudvalg), det forventes at studieadjunkten kan ansættes fra 1.2.2020. Stillingen er en 
fuldtidsstilling, dvs. en fuldtidsunderviser uden forskning, med mulighed for studieledelses når 
man nærmer sig lektor. For farmaci er der så mange basiskurser, som ikke nødvendigvis er 
forskningsbaserede, og derfor er denne stilling oplagt her og det ser vi frem til på instituttet. 
Der er ikke umiddelbart tanker om flere studieadjunkter på FKF. 
- Erik Donovan Hedegård starter 1.12.20, han er kvantekemiker.  
- 2 stillinger på fysik afventer; den ene afventer tekst til stillingsopslag fra fysiksektionen 
Francesca Serra kommer medio 2021. 
 
- Nye bevillinger 
Forskerne på instituttet har været dygtige: 
Annette Bauer-Brandl EU-midler (herunder 3 ph.d.-studerende) 
Himanshu Khandelia og Jasmin Mecinovic Lundbeck Fellowship  
Ulla Gro Nielsen har modtaget en bevilling fra DFF Grøn Omstilling. 
Dorthe Ravnsbæk har modtaget Grundfos prisen 
 
- Corona update 
Pt. tyder det ikke på at der kommer stramninger. Der bliver taget hånd om tilfælde. 
Institutlederen er ikke bekendt med at enkelte tilfælde har ført til smittespredning på instituttet.  
 
- Informationer fra møde med NNF den 02-11.2020 
Institutlederen orienterer fra mødet, se også bilag slide 2. 
Oplevelser fra deltagere: Astrid Eichhorn ”fandt det var spændende at tænke i den retning at 
forbinde, hvad vi laver med det Novo laver, de har givet os nye ideer, hvordan vi kan forbinde 
det vi laver med deres program.” 

https://syddanskuni.zoom.us/j/67778014368
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Ulla Gro Nielsen bemærker: De var meget direkte og ærlige  over for dem der præsenterede, 
det var meget lærerigt. 
 
Tværvidenskabelighed i fokus: Det tager Novo meget bogstaveligt, herunder fx indenfor kunstig 
intelligens. Man taler ikke samme sprog i de forskellige forskningsområder, derfor skal det 
kvalificeres af forskere fra andre områder end ens eget. 
 
- AMU-valg: Institutlederen orienterer om navne  
Fællesfunktionen: Lone Charlotte Nielsen 
Fysiksektionen: Beate Klösgen  
KeFa 1: Pia K. Haussmann 
KeFa 2: Tina Christiansen 
 
Update vedrørende FKFs Verdensmålsstrategi ”Fra Grundforskning til Verdensmål” 
Mette Søndergaard orienterer – se bilag, slide 4-5  
 

3. (09:25 – 9:35) Opstart af arbejde med FKF strategi 2025 
- Institutlederen orienterer om baggrund og historik, herunder om høringsprocesser 
 
Forslag til hvordan strategiopgave kan sættes i gang, se bilag, slide 6-8 
 
Institutlederen viser BMB’s strategiplan som eksempel, se bilag, slide 9-19. 
 
Der gives en procesplan for udarbejdelse af FKF-strategi. 
Institutledereden håber at hele instituttet kan mødes i en mere social ramme, også for at tale 
strategi i foråret. 
 
Der lægges op til kommentarer og kvalificering af institutrådets medlemmer: 
- Bordet rundt: Institutrådets medlemmer kommenterer, herunder: 
- Det anses som vigtigt at sidde fysisk for at snakke, evt. i subsektioner. Mht. undervisning skal 
man nok også bede om input fra de ph.d.-studerende og instruktorerne. 
- Det virker som en virkelig spændende proces. BMB’s koncept virker supergodt og overskuelig. 
Vigtigt man sidder i mindre grupper, evt. i proces over flere gange. Positivt at der bliver en lang 
proces 
- Der savnes en feedback-mekanisme ift. strategien. 
- Styregruppen for værkstedet bør involveres når der drøftes strategi i fællesfunktionen. 
- Der bliver spurgt ind til evt. at kigge på den tidligere strategi, og evaluere den gamle først? Et 
medlem mangler en slide om hvad vi har gjort for at implementere strategien.  
 
Institutlederen svarer at den tidligere var en ansættelsesstrategi, med eksperimentel fysik samt 
andet, og også havde fokus på at satse på forskningsenhed indenfor analytisk kemi. 
 
Ekstra note:  
Institutråd FKF, det ser ud som om studerende ikke er valgt – hvad er planen her? 
 

4. (9:35 – 9:50) 
 

Budget 
Se bilag, slide 20 
Institutlederen gennemgår budgettet, herunder: 
- Corona har haft stor indflydelse på især overhead. Instituttet rammes hårdt, fordi vi er et 
institut med stor ekstern omsætning. Midlerne er ikke tabt, de overføres til 2021. Men det har 
også indflydelse på forskningsrammen. 
- Det er en generel tendens, at institutterne har problemer med at omsætte pt. 
- Instituttet har også sparet nogle penge, dette er der taget højde for i det opdaterede budget. 
 
På sigt er der ikke grund til at tro andet end at instituttets økonomi vil være bæredygtighed. 
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Hans Jørgen Aagaard Jensen håber rektor vil tage hensyn til Corona. Han spørger: Har FKF 
opfyldt dekanens mål? Hvis ja, kan det meldes ud? Fx at undervisere er blevet bedt om at 
undervise mere? 
Institutlederen svarer: Den manglende omsætning på ekstern økonomi som følge af Corona har 
desværre givet anledning til et underskud i forhold til spareplanen. En del af dette underskud 
forventes hentet hjem igen i 2021 forudsat forskerne sørger for at få gang i omsætningen af 
eksterne midler hurtigst muligt. Midlerne er der og de venter bare på at blive brugt. 
 
Medlemmerne af institutrådet ønsker at institutlederen ville fortælle dette overordnet. Og her 
gerne melder ud at instituttets økonomi ikke er på vej nedad. 
 

  
PAUSE 

5. (10:00 – 10:55) Høring af strategi for samspil mellem mennesker og organisation 
 
Oplæg: Strategien for samspil mellem mennesker og organisation er en del af fakultetets 
overordnede strategi (2021-25), som er under udarbejdelse og forventes færdig i januar 2021. 
Den overordnede strategi indeholder afsnit om forskning og uddannelse, som er i gang med at 
blive udarbejdet i regi af henholdsvis forskningsudvalget og uddannelsesudvalget. Nærværende 
oplæg for samspil mellem mennesker og organisation sendes nu i høring i institutråd, 
fakultetssekretariat og samarbejdsudvalg. De indkomne kommentarer vil blive indarbejdet af 
fakultetets ledelsesgruppe, og oplægget vil herefter indgå i den overordnede strategi. Denne 
sendes i høring på hele fakultetet til december. 
Deadline 23.nov. 2020. 
 
- Intro 
- Gruppearbejde 
- Diskussion af kommentarer i plenum 
 
Bilag: FKF Høring af strategi for samspil mellem mennesker og organisation 
 
Medlemmerne af institutrådet drøfter oplægget og indsætter kommentarer online. Hans Jørgen 
Aagaard Jensen kommenterede efterfølgende, at institutrådets kommentarer blev sendt til vice-
institutlederne til orientering. 

 
6. (10:55 – 11:00) 
 

Eventuelt 
- Mulighed for input til Akademisk Råd gennem Sanne L. Hedemann 
 

 
Frants Roager Lauritsen / Carsten Svaneborg 
 
 


